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Emlékeztető 

Az Egyesületi Elnökség 2009. december 16-án 14:00 órakor Budapesten a Magyar 
Elektrotechnikai Egyesület, VII. Madách Imre út 5. III. emeleti irodájában megtartott 
nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Tóth Péterné, Orlay Imre, Lieli György, Nagy 
János, Horváth József, Balázs Péter, Rajnoha László Elnökségi tagok, továbbá Almási 
Sándor, Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát: Schachinger Tamás, Dr. Vajda István, Szilágyi András, Hollósy Gábor, 
Bartos Csaba, Kovács László, Bognár Alajos, Rácz Géza, Rózsa Ferenc, Pintér József, Turi 
Gábor, Dr. Dán András 

Napirendek előtt Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megköszönve az egész éves 
munkát, kellemes ünnepeket és sikeres új esztendőt kívánt az Elnökség tagjainak. 
Megállapította, hogy az ülés nem határozatképes. Ennek megfelelően, az ülésen nem 
megjelenő tagoktól e-mail formájában kérjük meg szavazataikat a határozatokhoz. 

Első napirendi pontként Kovács András az előző EE üléseken elhatározottak helyzetének 
áttekintéséről adott rövid tájékoztatót. A MEE 2010 évi programjával kapcsolatban számos 
eseményre érkezett javaslat a szervezetektől, így a mai napirend keretein belül egy 
meglehetősen színes program kerül előterjesztésre. További elhatározás volt egy, a MEE által 
alapított FAM munkabizottság létrehozásával kapcsolatos előterjesztés elkészítése a mai 
ülésre, amelyet a 11. napirenden belül fogunk részletesen tárgyalni. 
 
Második napirendi pontként Dervarics Attila értékelte az OET eredményességét. Mindenek 
előtt köszönetet mondott a MEE Paksi szervezetének (elsősorban elnökének és titkárának) a 
magas színvonalú szervezésért és a Paksi Atomerőmű vezetésének, hogy a legmagasabb 
szinten képviselte magát rendezvényünkön. Jó érzés volt személyesen tapasztalni, hogy ilyen 
fontosnak tartják egyesületünk tevékenységét. A felajánlott lehetőségekkel (tanulmányi 
kirándulás) élni kell. A tanácskozás szakmai menetét feszesnek értékelte és úgy ítéli, hogy a 
célját elérte. Sikerült áttekinteni a 3 éves ciklust, amely eredményeivel ki kell majd állni 
tavasszal a Közgyűlés elé. Megjegyezte, sokan jelezték, hogy egy hónappal előrébb kellene 
hozni a tanácskozás időpontját a ködös időszak elkerülése miatt. A folytatásban az Elnökség 
tagjai megerősítették, hogy az OET jó hangulatú és hatékony volt.   
 
Harmadik napirendi pontként Kovács András a MEE 2010. évi programjáról adott 
tájékoztatást. A meglehetősen színes és sűrű szakmai programok közül van egy-két központi 
rendezésű kiemelt esemény, amelyről beszélni kell. Jövőre 110 éves a MEE. Ez alkalomból 
Szepessy Sándor kezdeményezésére jubileumi rendezvényt tervezünk. Ennek idejét és főbb 
kereteit kell az elnökségnek meghatároznia. Tóth Péterné, Nagy János, Dervarics Attila, 
Kovács András hozzászólásai után az elnökség kijelölte a június 10-i időpontot és egyetértett 
egy, erre a célra létrehozott szervező bizottság felállításában. A bizottság vezetését Dervarics 
Attila magára vállalta azzal a kitétellel, hogy felelősséget szeretné megosztani az elnökséggel. 
Az OET időpontjával kapcsolatban felmerült változtatást az elnökség részletesen tárgyalta. 
Végezetül a számba vehető időpontok közül, a nagyobb rendezvények jobb időbeni eloszlása 
miatt az előzetesen is megjelölt november 19-20. maradt a kijelölt időpont. A Vándorgyűlés 
végleges helye és ideje is meghatározásra került. A rendezvény Siófokon a Hotel Azúrban 
lesz szeptember 14-17-ig. 
Az Egyesületi Elnökség a fenti javaslatokat 41/2009 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta. 
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Nagy János a jubileum kapcsán javaslatot tett, a MEE tagok tagsági idejének kerek 
évfordulóiról történő megemlékezésére. Kovács András javasolta, hogy mindannyian 
gondolkozzunk a felvetésen és térjünk vissza a kérdésre januárban.  
 
Negyedik napirendi pontként Kovács András Az Egyesületi Elnökség 2010. évi 
munkatervét ismertette, amely összefügg az előző napirendben tárgyaltakkal. Ennek 
megfelelően a szeptemberi elnökségi ülést a Vándorgyűléshez igazítva Siófokon szeptember 
14-én kell megtartani. Továbbá javasolta a december 15-i ülés időpontjának december 8-ra 
történő módosítását.  
Az Egyesületi Elnökség a fenti javaslatokat 42/2009 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta. 
 
Ötödik napirendi pontként Günthner Attila röviden egészítette ki, az egyesület írásban 
előzetesen megküldött 2010-2012. évi pénzügyi tervét. A terv a „Gazdálkodás Rendjében” 
meghatározott ütemterv szerint kerül jóváhagyásra történő előterjesztésre. Ennek megfelelően 
a tervet már tárgyalta a GB és írásban véleményezte is, így az a GB jóváhagyásával kerül 
előterjesztésre. Kiemelte a gazdálkodó szervezetek és az akció felelősök tervezési 
folyamathoz való szélsőséges hozzáállását és ennek megfelelően a rendszer javíthatóságát. A 
támogatóbb központi koordinációnak szerepet tulajdonít. Nagy János emlékeztette az 
elnökség tagjait Schachinger Tamásnak ez ügyben, az OET-n elhangzott hozzászólására, 
miszerint a forrásokat fel kell használni a MEE céljainak megvalósítása érdekében. Kovács 
András megjegyezte, hogy nem volt még arra példa, hogy ha megkeresték a központot egy 
hasznos elképzeléssel, ne kaptak volna támogatást. Hozzátette, hogy a szakosztályok közül a 
VFSZ, a társaságok közül pedig a FISZT nem küldött tervet. FISZT ügyben több érintettel is 
személyes megbeszéléseket folytattunk és jól látható, hogy a FISZT tisztújítását a MEE 
központ segítségével kell lebonyolítani. Dervarics Attila hozzátette, hogy a pénzügyi tervezési 
folyamat hűen tükrözi az aktuális helyzetet. Meggyőződése, hogy dinamikus, ötlet dús 
személyeknek kell részt venniük a MEE vezetésében. Célszerűnek tartja a tisztújítás előtt 
felkeresni a DSO vezetőket, hogy aktívan vegyenek részt a választásokban és kapcsolják a 
MEE-t társadalmi szerepvállalásukhoz. Horváth József véleménye szerint a műszaki felső 
vezetést kell megkeresnünk. Kovács András kifejtette véleményét a cégeknél történt 
változásokkal összefüggésben, a MEE tagság és szerepvállalás csökkenéséről. Véleménye 
szerint a partner cégekkel együttműködve el kell érnünk, hogy ismét pozitív értékelési 
szempont legyen a szakmai tudományos szervezetnél létesített tagság. 
Kovács András a továbbiakban ismertette azt a tényt, hogy a MEE keretein belül működő 
MUBI tagok egy részéről kiderült, hogy nem MEE tag. Sokan egymást helyettesítőnek tartják 
az egyéni és pártoló tagságot – ha egy cég a MEE pártoló tagja a munkavállalók nem 
létesítenek egyéni tagsági viszonyt. Nagy János hozzátette, hogy jó lenne írni az 
Elektrotechnikában, hogy mindenki tisztán lásson. Kovács András lezárva a napirendtől eltérő 
irányt vett beszélgetést, javasolta, hogy a felvetett témára januárban vissza kell térni.  
Az elhangzottak után az Egyesületi Elnökség a MEE 2010-2012 évi pénzügyi tervét 43/2009 
számú határozatával egyhangúan elfogadta. 
 
Hatodik napirendi pontként Günthner Attila az Elnök, Főtitkár, Irodavezető 2010 évben 
felhasználható egyéni reprezentációs költség keretét terjesztette elő. A Gazdálkodás 
Rendjének G.6. számú melléklete - a „Természetbeni juttatások- kiküldetések-tanulmányutak 
elszámolási szabályzata” - tartalmazza a vonatkozó rendelkezéseket, miszerint az irodavezető 
előterjesztésére az egyesület Elnökének, Főtitkárának és Irodavezetőjének személyhez kötött 
reprezentációs keretösszeget határoz meg az Egyesület Elnöksége a tárgyévet megelőző év 
utolsó ülésén. A fentieknek megfelelően az Elnök, Főtitkár, Irodavezető 2010 évre 
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felhasználható (ennél kevesebb lehet, de több nem) személyhez kötött reprezentációs 
keretösszegének fejenként 100 eFt-ot terjesztett elő az irodavezető. 
Az Egyesületi Elnökség az előterjesztést 44/2009 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta. 
 
Hetedik napirendi pontként Günthner Attila tájékoztatta az elnökséget a meghirdetett 
gazdasági ügyintézői állás helyzetéről. Elmondta, hogy a hozzá beérkezett több mint 100 
pályázóból nyolcat hívott be első körös meghallgatásra, amelyből öt visszahívásra kerül egy a 
főkönyvelő asszony jelenlétében megtartott második körös szakmai meghallgatásra. Dervarics 
Attila kérte, hogy ha egy mód van, rá a végső kiválasztásba vonjuk be Schachinger Tamást a 
Gazdasági Bizottság elnökét.  
 
Orlay Imre távozott az ülésről 
 
Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila terjesztette elő az előzetesen már írásban 
megküldött „Titkársági ügyrend” módosítását. A változtatást két tényező indokolja: 1. 
Szilágyi Zsuzsa (jelenlegi gazdasági ügyintéző) nyugdíjba vonulása, 2. Rendezettebb, a 
feladatokat és a felelősségi köröket egyértelműen kategorizált munkakörök létrehozása. 
Mindezeknek megfelelően a javaslat szerint a jövőben a gazdasági ügyintéző fogja végezni a 
tagnyilvántartást és a rendezvényszervező, marketing kommunikációs felelős végzi majd az 
Elektrotechnika szerkesztőségi titkári feladatát. 
Az Egyesületi Elnökség az előterjesztést 45/2009 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta. 
 
Kilencedik napirendi pontként Kovács András az előző határozatból adódó változások miatt 
röviden egészítette ki az írásban már megküldött, az Elektrotechnika kiadói ügyrendjének 
módosítását. A szerkesztőségi titkár munkaköri leírásában alkalmazott apró változtatásokat át 
kell vezetni az Elektrotechnika kiadói ügyrendjébe.  
Az Egyesületi Elnökség az előterjesztést 46/2009 számú határozatával egyhangúan 
elfogadta. 
 
Tizedik napirendi pontként (időben a hatodik napirendi pont előtt tárgyalt) Schachinger 
Tamás távollétében Kovács András ismertette a Gazdálkodás rendjének módosítását és a 
hozzá kapcsolódó mellékletek helyzetét. Az elmúlt hónapban a Gazdasági Bizottság a 
főkönyvelővel, a főtitkárral és az irodavezetővel kiegészítve pontot tett egy három éves 
munka végére és a MEE gazdálkodását szabályozó összes dokumentációt átvizsgálta, 
átalakította és szükség szerint újakat is alkotott. Ezek közül az Elnökség hatáskörébe tartozik 
a „Gazdálkodás rendje”, így annak módosításait itt kell jóváhagyni. Ebben a szabályzatban az 
ismételt átolvasás során észrevett apró technikai módosításokat kellett alkalmazni, amelyek az 
írásos előterjesztésben látszanak.  
Nagy János a Gazdálkodás Rendjének vonatkozásában megemlítette az általa már többször 
kifogásolt, a cél szerinti tevékenységek nettó árbevétele után fizetendő központi költségekhez 
való hozzájárulás mértékét. A VTT és MEE központ között létrejövő ez irányú megállapodás 
elakadt. Kovács András hozzászólásában megjegyezte, hogy az ügyben hosszas levelezés 
történt, amelyből könnyű felidézni a történteket, de véleménye szerint ezt nem most és nem itt 
kell megtennünk. Bejelentette, hogy a MEE központ által javasolt megállapodás a MEE VET-
el még az első félévben aláírásra került. Javasolja, hogy az ügyet vegyük elő januárban és 
tegyünk pontot a végére. Almási Sándor felajánlotta ez ügyben az EB katalizátor szerepét.  
Az Egyesületi Elnökség a Gazdálkodás Rendjének módosítását 47/2009 számú 
határozatával egyhangúan elfogadta. 
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Tizenegyedik napirendi pontként Kovács András kiegészítette az előző elnökségi ülésen 
elhatározottaknak megfelelő írásos előterjesztését az elnökség alá tartozó Feszültség Alatti 
Munkavégzés (FAM) Munkabizottság megalakításával kapcsolatban. Múlt héten az NFGM 
képviselőjének részvételével a jelenleg is működő, NFGM felügyelete alá tartozó FAM 
bizottság (melynek mandátuma 2010. január 31-ig szól) érintett tagjaival közös megbeszélést 
folytattak. Egyelőre nem tisztázott, hogy a két minisztérium (NFGM, KHEM) közül kihez fog 
tartozni az ide vonatkozó jogszabály. A megbeszélés résztvevői egységesen szükségesnek 
látták a külső szervektől függetlenül működni képes, MEE által koordinált, az írásos 
előterjesztésben részletesen körülírt FAM Munkabizottság létrehozását. Balázs Péter 
megerősítette, hogy ez az elnökség felügyelete alatt működő szakmai bizottság, így annak 
elnökét nem a közgyűlés választja meg. Dervarics támogatását fejezte ki az elhangzottakkal 
kapcsolatban. Horváth József, mint a jelenleg működő FAM bizottságba delegált MEE 
képviselő megjegyezte, hogy a minisztérium által felügyelt bizottság jövőjére és annak 
működésére nincs közvetlen ráhatásunk, de megítélése szerint attól függetlenül is van 
létjogosultsága a MEE által koordinált FAM Munkabizottságnak. 
Az Egyesületi Elnökség a FAM Munkabizottság létrehozását 48/2009 számú határozatával 
egyhangúan elfogadta. 
 
Horváth József távozott az ülésről 

Egyebek: 

• Dervarics Attila ismertette a MTESZ Díjra és MTESZ Emlékéremre vonatkozó 
jelölések helyzetét. Egy jelölés érkezett a MEE ABB üzemi szervezete részéről 
Kovács András főtitkár személyére. A jelöléssel kapcsolatban kifejezte legmélyebb 
egyetértését, hiszen úgy véli, kevés olyan ember van ma, aki ilyen önzetlen 
odaadással, lendülettel és áldozatossággal tesz közhasznú ügyekért társadalmi 
munkában. 
Az Egyesületi Elnökség Kovács András MTESZ díjra való jelölését 49/2009 számú 
határozatával egy tartózkodás mellett elfogadta. 

• Günthner Attila ismertette röviden a központi iroda telefonszámaival kapcsolatos 
technikai változásokat, miszerint a munkakörökhöz közvetlen telefonszámok kerültek 
kialakításra, és a mobilabb munkakörök betöltői mobiltelefont kaptak. A részletekről 
külön körlevélben már tájékoztatta az egyesület vezetőit. 

• Végezetül Nagy János tájékoztatta az elnökséget a múlt héten megtartott VTT 
közgyűlés fontosabb határozatairól. A közgyűlés megválasztotta Dr. Schanda Jánost 
örökös tiszteletbeli elnöknek, továbbá döntés született arról, hogy a VTT a CIE tagja 
lett.  

 

Budapest, 2009. december 16. 
 

Összeállította:       Jóváhagyta: 

 

 

Günthner Attila      Kovács András 

irodavezető       főtitkár 

 


